
SKOLEBESTYRELSESMØDE  
23. januar 2020 
 

Klokken 16.30 - 19:00 

 

DELTAGERE 
 

Forældre:  Charlotte Johansen, Brian Matzon, Jeanette Brigsted Ruhe, Nina N. 

Nielsen, Mikael Fogt, Kenneth Pederensen og Jan Arhnkiel. 
 

Elever: Anemone Ida Jørgensen, Marcus Normann og Line Boe 
 

Medarbejdere: Morten Væver og Tine Steendorph. 
 

Ledelse: Simon Hempel-Jørgensen og Marlene Bøggild.  
 

TIL BESLUTNING 
Godkendelse af 

dagsorden 

 Godkendt 

 

TIL DRØFTELSE 
 

Farlig skolevej Connie Juel Clausen 

og Stine fra Trafik og 

mobilitet ved Odense 

Kommune og Leif Sig-

vardt fra KKIC delta-

ger. 

Vi drøfter: 

• skolepatrulje 

• Skiltning ved Præ-

stevej/Ræveløkken 

• Lukning af Præstevej 

mellem Korup og Gl. 

Korup. 

Mail fra trafikplanlæggeren: Forvaltningen har drøftet og 

vurderet sagen og arbejdsgruppen, som arbejder med 

sikre skolevej har set på flere muligheder – bl.a. etablering 

af bump og 2-1 vej. Dog kan der ikke etableres bump i 

åbent land og vejen er for smal til, at der kan etableres 2-1 

vej. Derfor har arbejdsgruppen indstillet, at Præstevej skal 

nedklassificeres til cykelsti – altså lukkes for gennemkørsel 

for motorkøretøjer.  

 

Kort før du tiltrådte som skoleleder, blev lukningen af Præ-

stevej drøftet (december 2016). Dengang besluttede politi-

kerne, at der skulle foretages en høring. Der kom 12 hø-

ringssvar – stort set alle var imod lukningen. Selvom både 

Korup Skole og Korup Lokalforening i fællesskab i mange 

år havde kæmpet for en sti langs Præstevej sendte begge 

en indsigelse imod lukningen – velvidende, at etablering af 

egentlige stier langs Præstevej formodentlig næppe vil 

kunne realiseres.  

 

Det er vigtigt for os, at vi arbejder hen mod de mest for-

nuftige løsninger. Ligeledes er det vigtigt for os, at vi sam-

arbejder om både at sikre skolevejene, trafiksikkerhedsun-

dervisning og i sidste ende sikrer, at tiltagene 
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efterfølgende bruges. Derfor vil vi gerne vide i hvor høj 

grad skolen bakker op om projektet med en lukning af ve-

jen? Dette da vi endnu engang beder politikerne beslutte 

om en lukning af vejen er en løsning.  

 

Trafik ved starten af Præstevej: Jan fortalte, at han har 

været ude og observere mange dage. Han oplever, at taxa-

erne er godt udstyret mht. kameraer og automatiske brem-

ser. Desuden kører taxaerne generelt meget pænt. Trafik-

planlægger Connie Clausen foreslår, at der laves en afspær-

ring nederst på Præstevej, så eleverne kan køre direkte over, 

uden at de cykler, hvor der også er biler. Dette støtter skole-

bestyrelsen. Der blev også talt om, at chikanen på vejen kan 

fjernes. Dette støtter skolebestyrelsen. Elevrådet går gerne 

ind i et samarbejde med trafikplanlæggerne om en trafik-

kampagne. 

 

Skilt: Skolebestyrelsen støtter nye undertavler til skiltet ef-

ter indkørslen til hallen, så der er indkørsel forbudt kl. 7.30-

8.15 i hverdage med undtagelse af beboere og taxaer. 

 

Præstevej mellem Korup og Gl. Korup: Trafikplan-

lægger Connie Clausen har hørt input fra skolebestyrelsen, 

hvor det overvejende flertal ønsker at prioritere en sikker 

skolevej, men de erkender ulemperne ved omkørsel ved løs-

ningen med en lukning.  

Korupdagen Den 15. august 2020 er 

Korupdag. Vi drøfter 

skolens deltagelse i 

denne dag. Thomas 

Argiris er inviteret til 

at deltage – bekræf-

telse tilgår. 

Vi kan overveje at 

træffe på erhvervsnet-

værket i denne forbin-

delse. 

Thomas Argiris gennemgik ideer til dagen. Skolebestyrelsen 

afventer medarbejdernes indstilling mht. skolens deltagelse 

i dagen. 

Driftsbudget 

2020 

Vi tager en indledende 

drøftelse om mulige 

prioriteringer i 2020 

Simon gennemgik muligheder for større investeringer i 

2020 med forbehold for de usikkerheder, der er på nuvæ-

rende tidspunkt. Der blev talt om indkøb af skolemøbler, 

istandsættelse af yngste børnemiljø og nye læremidler – 

herunder Chromebooks og indbundne bøger. 

Skolebestyrelsen forslog, at der afsættes et særskilt beløb af 

til legetøj i sfo’en. Desuden foreslog skolebestyrelsen, at der 



kun købes ét sæt Chromebook til henholdsvis 2. og 3. år-

gang. 

Dannelse (hvis vi 

når det) 

Indledende drøftelse 

af, hvordan vi kan in-

volvere forældre i dia-

logen om mod, vedhol-

denhed, nysgerrig og 

medmenneskelighed 

Punktet er udsat. 

 

TIL ORIENTERING 
 

Højbjergbanen Simon orienterede om arbejdet med at gøre Højbjergbanen til et rekreativt område. 

Jan Ahrnkiel træder ind i arbejdsgruppen som repræsentant for skolebestyrelsen. 

Sag vedr. Google 

og GDPR 
Kære skoleledere 

 

Som I måske har læst i forskellige medier i denne uge, har Helsingør Kommune vide-

regivet elevdata uden samtykke til Youtube, som er ejet af Google. Helt konkret dre-

jer det sig om almindelige personoplysninger, hvor man kunne se elevens navn, 

klasse og skole.  

 

Børn- og Ungeforvaltningen i Odense har ligeledes videregivet de samme oplysnin-

ger. Vi blev bekendt med problemstillingen i september, som i samme omgang blev 

løst ved at lukke ned for elevernes mulighed for at logge ind på Youtube via deres 

appsodense-konto. Sagen blev samtidig indberettet til Datatilsynet.  

 

Vi beklager situationen. Vi vil i fremtiden have et øget fokus på at undgå lignende si-

tuationer.  

 

Har I spørgsmål er I naturligvis velkommen til at rette henvendelse. 

 

Venlig hilsen  

 

Claus Færch 

Chef for Budget, Analyse og Digitalisering 

 

 

Odense Kommune  

Børn- og Ungeforvaltningen 

Budget og Analyse 

Økonomi og Styring 

 

 

 


